
Medlem af Folketinget Liselott Blixt (DF) har den 14. februar 2014 stillet føl-
gende spørgsmål nr. S 985 til ministeren for sundhed og forebyggelse, som 
hermed besvares.

Spørgsmål nr. S 985:
”Hvordan mener ministeren, at den nye lov om registreringsordning for tatovø-
rer fungerer?”

Svar:
Loven om den frivillige, brancheadministrerede registreringsordning for tatovø-
rer har været i kraft siden den 1. januar i år. Derudover har Sundhedsstyrelsen 
den 17. januar i år udstedt bekendtgørelsen, som nærmere fastlægger indhol-
det af ordningen.

Det er ikke tilfredsstillende, at der endnu ikke er tatovører, der har tilkendegi-
vet, at de ønsker at etablere en brancheforening, som skal beskytte kunderne 
og give dem mulighed for at vælge en tatovør på et oplyst grundlag. 

Tatovørbranchen bør tage ansvar for, at kunderne trygt kan lade sig tatovere. 
Derfor kan jeg heller ikke forstå, at tatovørerne har holdt sig tilbage indtil nu.

Den nye ordning har fungeret i godt en måned nu, og jeg håber fortsat, at tato-
vørerne vil etablere en brancheforening og påtage sig et ansvar for deres kun-
ders sikkerhed. 
  
Hvis branchen ikke påtager sig et ansvar, må jeg genoverveje situationen. 

Med venlig hilsen
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